
Folketingets Retsudvalg

Dato: 20. maj, 2010

Under henvisning til Folketingets Retsudvalgs brev af 21. april 2010

følger hermed indenrigs- og sundhedsministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 990 (REU Alm. del).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lone Dybkjær (RV)

Spørgsmål nr. 990:

”Hvorledes holder ministeriet sig overordnet set orienteret om udviklingen i 
statsforvaltningerne og er der på nuværende tidspunkt grund til at overveje 
ændringer i administrationen?”

Svar:

Indenrigs- og Sundhedsministeriet afholder regelmæssige møder med stats-

forvaltningernes direktører og ledende medarbejdere. I forbindelse med dis-

se møder drøftes den løbende udvikling i statsforvaltningernes økonomi,

faglige virksomhed, herunder sagsproduktion, sagsbehandlingstider, produk-

tivitet mv. Statsforvaltningerne afrapporterer ligeledes hvert kvartal om op-

fyldelsen af målene i resultatkontrakterne. Tilsvarende afrapporterer stats-

forvaltningerne i årsrapporten om årets faglige og økonomiske resultater. 

Herudover er der en løbende kontakt og dialog mellem ministeriet og stats-

forvaltningerne om informationssystemer, statistik, borgerbetjening, sagsbe-

handlingen mv.  

Jeg har på nuværende tidspunkt ikke planer om at foretage ændringer i 

statsforvaltningernes administration. Indenrigs- og Sundhedsministeriet og 

statsforvaltningerne må imidlertid løbende overveje mulighederne for at ef-

fektivisere statsforvaltningernes drift. Jeg kan i den forbindelse oplyse, at 

Indenrigs- og Sundhedsministeriet sammen med statsforvaltningerne arbej-

der på en effektiviseringsplan for statsforvaltningerne. Væsentlige elementer 

i planen er at harmonisere sagsbehandlingen i de fem statsforvaltninger og 

modernisere statsforvaltningernes IT-systemer.
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